



南加州中文學校聯合會
Southern California Council of Chinese Schools

2015 年成語及常用詞語比賽簡章及辦法

2015 Idioms and common words contest Introduction and guidelines

一. 比賽時間：2015 年 5 月 17 日（星期日）。9:00am 至 11:00am

1.Date: May 17, 2015, from 9:00am to 11:00am

二. 比賽地點：洛杉磯華僑文教中心 626-443-9999

9943 Telstar Ave. El Monte, 91731

2.Location: Los Angeles Culture Center

Tel:626-443-9999 Address:9943 Telstar Ave. El Monte, 91731

三. 參賽資格

3. Qualifications

組別 Group	學生出生日期 Birth-date	在美洲地區中文學校就讀時段 Study period in American Chinese Schools
初級 Primary level	12/3/2002 或之後出生 On/after 12/3/2002	2011 年 9 月或之前~至今 Before/from September 2011 to date
中級組 Middle level	12/3/2000 或之後出生 On/after 12/3/2000	2010 年 9 月或之前~至今 Before/from September 2009 to date
高中組 High level	6/30/1997 或之後出生 On/after 6/30/1997	2009 年 9 月或之前~至今 Before/from September 2009 to date

凡本會會員學校就讀的學生，未報名參加本屆文化常識比賽并符合以上之條件者，均可報名參加，各校報名人數不限。參加上屆成語比賽榮獲第一名的學生，本屆必須晉級參加高一組的組別。

All the students from the member schools of the council, who haven't registered for this Chinese Cultural History Contest and are qualified for the above-mentioned conditions, are encouraged to participate in this contest. There is no limit on the number of contestants from every school. The first prize winner from last idiom contest will have to participate in the next highest group if he/she is registered in this competition.

四. 報名： a. 學校報名截止日期為 2015 年 4 月 21 日，以電子郵件時間為憑，逾期恕不受理。報名表格及規章請上網下載 www.scccs.net。

4. Registration: a. the deadline is April 21, 2015. The registration e-mail should be sent before the deadline and late ones will not be accepted. The registration form can be downloaded

on www.scccs.net.

b. 學校確認參賽學生資料後，將報名表 email 給許美玲

mtchang58@gmail.com，並請在 Subject 上註明貴校校碼。若參賽學生

資料填寫不實，本會將取消其資格。

b. After confirming the students' information, schools should send their registration forms by e-mail to mtchang58@gmail.com and provide the school code in the subject. If the provided information is not true, the students' candidacy will be canceled.

五. 報名費：每人 10 元。報名後恕不退費。請將足額之報名費及報名表一併於 2015 年

4 月 24 日前郵寄至 Meiling Hsu,

37 Mount Vernon, Irvine, CA 92620

以郵戳為憑。

5. Registration fee: \$10 for each contestant. No refund. Please post the registration fees and forms to Meiling Hsu, 37 Mount Vernon, Irvine, CA 92620. Please refer to the postmark date.

六. 教材範圍：

6. Test coverage:

初級組：105 個常用成語

Primary level: 105 common idioms

中級組：130 個常用成語

Middle level: 130 common idioms

高級組：160 個常用成語

High level: 160 common idioms

請上網 www.scccs.net 下載：

「南加州中文學校聯合會 2015 年成語及常用詞語比賽教材」

Please download the contest textbooks "Southern California Council of Chinese Schools 2015 Idioms and Common Words" on www.scccs.net

七. 比賽方式：(試題範例請參考上述網址「2015 年成語及常用詞語比賽教材」)

7. Testing Method: (please refer to the above mentioned textbooks for test examples)

1) 答案卷是 scantron form, 學生必須使用大會所提供不帶橡皮擦的鉛筆作答。

1) The answer sheet will be a scantron form. All contestants should use the given pencil without erasers to answer the questions.

2) 每場 30 題選擇題，採取聽讀電腦 PPT 的方式，以兩種題型進行。

2) Each session has 30 multiple-choice questions. The questions are listed on PPT and the questions are delivered in two forms.

a) 前 25 題考題，題目及答案選項以配音及文字形式進行聽選，學生在念題後的

5 秒鐘內，用鉛筆在 scantron 答案紙上圈選 ABC。答錯，不倒扣。

a) For the first 25 questions, the question and the choices are given in audio and words. After listening to the given questions, the contestants choose the right answers from the given “ABC” and write their answers on the scantron sheet in 5 seconds. Wrong answers don’t cost points.

b) 後 5 題考題，題目以配音及文字形式進行聽讀，答案的選項僅有文字無配音，

學生必須具備閱讀成語詞彙的能力，學生在念題後的 10 秒鐘內，用鉛筆在

scantron 答案紙上圈選 ABC。答錯，不倒扣。

b) The last 5 questions are given in audio and words, and the given answers are written down without audio. The contestants have the ability to recognize the written idioms. In the following 10 seconds after the questions are read, the contestants should choose the right answer from the given “ABC”. Wrong answers don’t cost any points.

八. 頒 獎：比賽當天預計 11:00am 至 11:30am

8. Awards: from 11:00am to 11:30am

每組將頒發獎金及獎狀如下：

The awards and trophies are as follows:

第一名: 獎金 100 元及獎狀

The first prize: \$100 and a trophy

第二名: 獎金 80 元及獎狀

The second prize: \$80 and a trophy

第三名: 獎金 60 元及獎狀

The third prize: \$60 and a trophy

第四名: 獎金 50 元及獎狀

The fourth prize: \$50 and a trophy

第五名: 獎金 40 元及獎狀

The fifth prize: \$40 and a trophy

優勝若干名獎金 20 元及獎狀(成績達報名人數之前百分之三十的學生均可獲得獎勵)。

\$20 for selected contestants (30% of the top registered contestants)

特此銘謝聖地牙哥中文學校徐惠寶校長捐助\$3000 元贊助本屆文化常識比賽及成語比賽

Special thanks to Principal Xu Huibao’s support to this Cultural History Contest and Idiom Contest for

donating \$3,000.

九. 詢 問：

召 集 人：呂桂清 714-307-9820

張妮娜 714-970-7826

盧業珮 714-389-1011

會 長：孫相治

9. Inquiry:

Convener: Guiqing LV 714-307-9820

Nina ZHANG 714-970-7826

Yepei XU 714-389-1011

Chairman: Xiangzhi SUN